
1. Welke voorwaarden zijn opgenomen in het nieuwe contract (1-1-2018) met bloemisten en 
of er inderdaad alleen nog zaken gedaan worden met bloemisten die voldoen aan de 
Barometer Duurzame Bloemist, score ‘Gold’? 

Antwoord: 
Voor de nieuwe contractperiode van 1-1-2019 t/m 31-12-2020 (met nog een optie voor twee keer 1 
jaar verlenging) worden de bloemen en de kerstbomen afgenomen bij De Bloementuin en bij Abelia 
Fleuristen C.V. Beide bloemisten zijn in het bezit van het gouden certificaat van de Barometer 
Duurzame Bloemist. Waarbij Abelia Fleuristen de afgelopen periode een inkooppercentage 
duurzame bloemen van 61% heeft gerealiseerd. In de contracten met de bloemisten is vastgelegd dat 
ook boeketten die door andere bloemisten worden geleverd aan dezelfde duurzaamheidseisen 
moeten voldoen (dit in verband met landelijke dekking).   
 

2. In het actieplan MVI van oktober 2017 staat dat er minimaal 3 circulaire aanbestedingen 
per jaar gedaan worden. Welke aanbestedingen zijn er in 2017 en in 2018 gedaan? En 
welke staan op de planning voor 2019? 

Antwoord: 
In 2017 is er een start gemaakt met circulair aanbesteden. Het was een jaar van oriëntatie en 
onderzoek: wat is er mogelijk m.b.t. de aanbestedingen van PNH? Van de projecten die aangewezen 
en/of opgepakt zijn in 2017 is de daadwerkelijke aanbesteding pas in 2018 gestart. Hierdoor zijn er 
voor 2017 niet direct projecten aan te wijzen die circulair zijn aanbesteed. 
 
Voor 2018 gaat het om: 

- De koffiezetapparaten. De koffiezetapparaten zijn zoveel mogelijk samengesteld uit 
onderdelen van reeds gebruikte apparaten. Hierdoor zijn de apparaten ook weer (per 
onderdeel) goed her te gebruiken wanneer deze worden vervangen. 

- Het verwerken van de in te nemen gebruikte mobiele telefoons van medewerkers.  
- Het gladheidsmaterieel van PNH en Flevoland. Hierbij is ingezet op optimaal waarde behoud 

van grondstoffen, materialen en producten, zodat deze na gebruik zo hoogwaardig mogelijk 
hergebruikt kunnen worden. Daarnaast zijn er afspraken gemaakt over de regie op 
hergebruik in latere levensfasen van de producten. 

- Cruquiusbrug. De voorbereidingen zijn gestart om één brug te vervangen en de andere brug 
op te knappen. Voor beide bruggen wordt zoveel mogelijk gebruik gemaakt van circulaire 
materialen. Verder worden voor deze aanbesteding de ambities op het gebied van 
energieneutraliteit en IFD uitgewerkt. 

 
Voor 2019 staan de volgende aanbestedingen op de planning: 

- Cruquiusbrug 
- Energie neutraal maken van de steunpunten PNH 
- Collectieve energie inkoop van 8 provincies 
- Koopvaarderschutsluis (CO2-schaduwprijzen, duurzaamheid/circulariteit meenemen in de 

gunning door daar een fictieve waarde aan toe te kennen) 
- Wijckerpoort (CO2-schaduwprijzen) 

 
3. Op welke manier wordt bij het circulair inkopen samengewerkt met gemeenten in de regio 

of andere overheden? Het MVI rept over een pilot in 2018 om gezamenlijk vraag te creëren 
zodat er markt ontstaat voor innovaties. 

Antwoord: 
PNH heeft in het afgelopen jaar op verschillende projecten met andere provincies samen gewerkt op 
het gebied van circulair aanbesteden. Samen met Flevoland is de aanbesteding voor het 
gladheidsmaterieel afgerond in 2018 en met meerdere provincies is de telefonie aanbesteed. In 
beide aanbestedingen waren circulaire oplossingen een belangrijk onderdeel van de gunning. Door 
de vraag van meerdere partijen te combineren was het mogelijk om scherpere eisen te stellen aan de 



markt. Voor 2019 staat wat betreft de samenwerking met andere partijen de collectieve energie 
inkoop van 8 provincies op de rol.  
 
Binnen de MRA werken we samen met de andere partners om de organisatieverandering en 
gedragsverandering die nodig is voor de circulaire transitie op het gebied van inkoop vorm te geven. 
Hoe krijg je de organisatie zover dat zij circulair inkopen en opdrachtgeverschap omarmt? Voor de 
provincie is dit ook een kans om haar voortrekkers rol te pakken. Waarbij we merken dat wij met 
onze ervaring met name (kleinere) gemeente op weg kunnen helpen. Ook nemen we deel aan 
andere gremia zoals de Green Deal Circulair Inkopen 2.0 waarmee we op een landelijke schaal kennis 
kunnen delen met niet alleen provincies en gemeente, maar ook Rijkswaterstaat, het Rijk en het 
bedrijfsleven. In IPO verband werken we samen in de werkgroep Circulair Inkopen waarbij de focus 
ligt op het toepassen van nieuwe methodes om op circulariteit en duurzaamheid te gunnen. 
Daarnaast wordt er ook veel aandacht besteed aan het veranderen van de organisatie en het gedrag 
van medewerkers.  
 

4. Welke voortgang is geboekt om bij aanbesteding voor IT, wanneer het (mede) de aanschaf 
van elektronicaproducten betreft, aanbieders aan te moedigen extra resultaten te 
bereiken op het gebied van eerlijke materialen en het stimuleren van goede 
werkomstandigheden bij de productie? Wij hebben begrepen dat er verschillende keren 
contact is geweest met de organisatie Electronics Watch die overheden helpt bij 
verantwoorde ICT inkoop, maar dat dit niet heeft geleid tot zichtbare acties. 

Antwoord: 
Sinds 2018 wordt bij de aanschaf van nieuwe telefoons een volledige compensatie van het 
grondstoffenverbruik gerealiseerd. Door afvaltelefoons uit Afrika in te zamelen en ter verwerking aan 
te bieden bij een gecertificeerd recycler worden grondstoffen worden hergebruikt bij de productie 
van nieuwe mobiele telefoons. De organisatie Closing the Loop voert dit voor ons uit. Hierbij gaat het 
om een aanzienlijk volume: de aanbesteding ‘Impact-vrije mobiele telefoons’ is een samenwerking 
tussen tien provincies, drie omgevingsdiensten en de interprovinciale organisatie BIJ12. Het is project 
is genomineerd voor de MVI KoopWijsPrijs 2018: https://www.pianoo.nl/nl/mvi-congres-
2018/koopwijsprijs-2018  
 
Voor overige IT (laptops, servers e.a. hardware) heeft de provincie een contract met de organisatie 
Siso Sustainable IT Solutions. Zij voeren de gebruikte laptops af en refurbishen deze, zodat 
studenten, docenten en mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt de laptops kunnen gebruiken. 
 
Het contact met Electronics Watch heeft nog niet geleid tot een concrete samenwerking of opdracht.  
 

5. Worden er reeds voorbereidingen getroffen voor het aantrekken van nieuwe dienstauto’s 
en zo ja, op welke manier gestreefd wordt om te komen tot de meest duurzame keuze van 
de voertuigen die op de markt aangeboden worden en die aansluiten bij de functionele 
eisen die worden gesteld? 

 
 
Antwoord: 
Bij vervanging van voertuigen wordt in een aantal stappen gewerkt naar de lease van nieuwe 
voertuigen. Er wordt eerst bekeken of vervanging noodzakelijk is en in welk(e) aantal(len). Daarna 
worden de zogenaamde functionele eisen per voertuig opgesteld. Op basis van de eisen wordt een 
eerste keuze gemaakt van op de markt zijnde voertuigen, waarna uit deze eerste keuze de drie meest 
duurzame voertuigen en de goedkoopste voertuigen qua lease bedrag worden gekozen.  
 
 

https://www.pianoo.nl/nl/mvi-congres-2018/koopwijsprijs-2018
https://www.pianoo.nl/nl/mvi-congres-2018/koopwijsprijs-2018


6. Welke experimenten zijn er geweest of staan gepland met aanschaf van producten op 
levensduurkosten en of/hoe worden daarin vermeden externe kosten betrokken? 

Antwoord: 
Reeds in 2017 is er een aanbesteding geweest waarbij minimaliseren van de levensduurkosten een 
gunningscriterium was. Het betrof de aanbesteding Trajectbenadering N244a-N246. In deze 
aanbesteding werd onder andere het vervangen van een tweetal kunstwerken uitgevraagd. 
Inschrijvers dienden in een ontwerpnota een analyse te maken van de totale levensduurkosten van 
de twee kunstwerken voor een periode van 50 jaar na oplevering.   
Het is mij niet duidelijk wat wordt bedoeld met ‘daarin vermeden externe kosten’. 
 

7. Is er reeds een rapportage beschikbaar over de voortgang van voorgaande acties in enkele 
A4-tjes, of zo nee, wanneer verwacht u die te kunnen geven? 

Antwoord: 
Aan deze rapportage wordt nog gewerkt. Deze combineren we met de rapportage over het MVI 
Actieplan. Deze rapportage verwachten wij in Q1 van 2019 af te ronden. 
 

8. In de Actieplan MVI staat dat er jaarlijks wordt gerapporteerd in de 
bedrijfsvoeringsparagraaf van de begroting en het jaarverslag over de voortgang van 
concrete acties in relatie tot de geformuleerde ambities. Wordt op dit moment voldaan 
aan de verplichtingen die voortvloeien uit het Manifest MVI dat de provincie ook heeft 
ondertekend?  

Antwoord: 
PNH voldoet aan de verplichtingen uit het Manifest MVI. In 2017 is reeds een korte rapportage 
opgenomen in de bedrijfsvoeringsparagraaf. Voor 2018 zal dit ook gebeuren.  
 

9. Wanneer komen de jaarrapportages beschikbaar over MVI zoals beschreven in het 
Actieplan MVI? 

Antwoord: 
Zie antwoord op vraag 7 
 


